
Vlasti  Republike  Srpske  su
odgovorne za rad Komisije za
ispitivanje  događaja  u
Srebrenici
Visoki  predstavnik  Paddy  Ashdown  danas  je  u  razgovoru  s
predsjednikom Republike Srpske Draganom Čavićem i premijerom
Republike Srpske Draganom Mikerevićem naglasio da će “njih
smatrati  osobno  odgovornim  da  osiguraju  da  Komisija  za
ispitivanje događaja u Srebrenici u RS ne bude tek još jedan
pokušaj prikrivanja činjenica, već da ispuni svoj mandat kojeg
je definirao Dom za ljudska prava”. U svojoj Odluci donesenoj
7. ožujka 2003. godine, te naknadnoj Odluci od 7. rujna 2003.
godine, Dom za ljudska prava je naredio provođenje istrage o
događajima u Srebrenici koji su se desili u periodu od 10. do
19. srpnja 1995. godine. Dom za ljudska prava je u svojoj
Odluci od 7. ožujka 2003. godine naredio da Republika Srpska
istraži sudbinu i mjesto gdje se nalaze nestali iz Srebrenice
u periodu između 10. i 19. srpnja 1995. godine. Kao odgovor na
Odluku  Doma  za  ljudska  prava,  Vlada  Republike  Srpske  je
sačinila izvješće 8. rujna 2003. godine u kojem je naveden
plan uspostavlje komisije za provođenje istrage.

Visoki predstavnik s pozornošću prati rad Komisije koju je
utemeljila Republika Srpska. U svjetlu jučerašnje izjave koju
je  dao  predsjedavatelj  ove  Komisije  Marko  Arsović,  Visoki
predstavnik je zabrinut da je i sam predsjedavatelj možda
pogrešno protumačio mandat Komisije na čijem čelu se nalazi.
“Neću  tolerirati  pokušaje  prikrivanja  i  uskraćivanja
informacija ovoj Komisiji; niti ću tolerirati pokušaje da se
pozornost ove Komsije usmjeri na zadaće koji nisu u okviru
njenog mandata”, izjavio je danas Visoki predstavnik.

https://www.ohr.int/vlasti-republike-srpske-su-odgovorne-za-rad-komisije-za-ispitivanje-dogadaja-u-srebrenici-2/
https://www.ohr.int/vlasti-republike-srpske-su-odgovorne-za-rad-komisije-za-ispitivanje-dogadaja-u-srebrenici-2/
https://www.ohr.int/vlasti-republike-srpske-su-odgovorne-za-rad-komisije-za-ispitivanje-dogadaja-u-srebrenici-2/
https://www.ohr.int/vlasti-republike-srpske-su-odgovorne-za-rad-komisije-za-ispitivanje-dogadaja-u-srebrenici-2/


Visoki predstavnik je danas ponovno podcrtao četiri ključne
stavke koje se odnose na rad Komisije:

1)      Komisija za ispitivanje događaja u Srebrenici koju je
utemeljila RS-a nije zadužena za analizu svih događaja koji su
se desili u i oko Srebrenice u periodu između 1992. i 1995.
godine, već konkretno da istraži sudbinu i mjesto gdje se
nalaze nestali iz Srebrenice u periodu od 10. do 19. srpnja
1995. godine.

2)      Komisija je formirana Odlukom Vlade Republike Srpske
koju je potvrdio i predsjednik Čavić. Visoki predstavnik će
smatrati izravno odgovornim predsjednika Čavića i premijera
Mikerevića ukoliko Komisija ne ispuni obveze po svom mandatu.
Ova Komisija ne smije biti iskorištena za političke svrhe,
niti korištena da bi se negirali događaji o onima koji su
nestali u Srebrenici između 10. i 19. srpnja 1995. godine.

3)      Komisija radi na temelju pravosnažne Odluke Doma za
ljudska  prava  od  7.  ožujka  2003.  godine.  Svaki  pokušaj
opstruiranja rada ove Komisije Visoki predstavnik će smatrati
očiglednim  pokušajem  opstruiranja  vladavine  zakona.  OHR  će
odstupanje Komisije od njenog mandata promatrati i tretirati
na isti način kao i opstruiranje rada Komisije.

4)      NATO je naglasio da je suradnja s Međunarodnim
tribunalom za ratne zločine počinjene u bivšoj Jugoslaviji, a
napose suradnja vlasti Republike Srpske, jedan od ključnih
preduvjeta koji BiH mora ispuniti da bi postala kandidat za
članstvo u Partnerstvu za mir, i NATO će tu suradnju uzeti u
obzir kada u svibnju mjesecu, na Samitu koji će se održati u
Istanbulu,  bude  razmatrao  je  li  BiH  ispunila  uvjete  za
učlanjenje u Partnerstvo za mir. Rad ove Komisije smatra se
veoma značajnim čimbenikom u donošenju ove konačne ocjene.

“To  bi  izazvalo  istinski  ozbiljne  posljedice,  ukoliko  bi
obiteljima, čija su ljudska prava po Odluci Doma za ljudska
prava prekršena jer im Republika Srpska nije osigurala potpune



i pravodobne podatke o sudbini njihovih najmilijih, i dalje
bila uskraćena ova najvažnija istina”, izjavio je danas Visoki
predstavnik.


